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Dagsorden og referat til skolebestyrelsesmøde 
 
Dato: 4. oktober 2023 

Tidspunkt: kl. 18.00-20.30 

Mødeleder: Bestyrelsesformanden 

Deltagere:  
Forældre: Signe, Navid, Rune, Astrid, Peter, Sanne 
Elevråd: Sophia, Sif 
Lærer: Marianne og Birgitte 
Ledelse: Anne Gitte og Anne Katrine 
 
Fraværende: Birgitte, Navid 
 

Dagsorden  

Hvad handler punktet om, er der 
særlige ansvarlige, gæster og er det 

til orientering (O), drøftelse (D) eller 

beslutning (B). 

Tid 

 

Referat/Noter 

Opsummering af orienteringen/drøftelsen, 
konklusion på beslutning, angivelse af evt. ansvarlig 

og evt. deadline. 

Formidling 

Til hvem, af 
hvem og 

hvordan? 

1. Godkendelse af dagsorden (B) 
 

5 
min 

Godkendt  

2. Kort orientering (O) 

- Fra skoleledelsen 

- Fra eleverne 
- Fra børnehaven 

- Fra formanden 

- Fra øvrige medlemmer 

15 

min 

Skoleledelsen: 

Nye skolepolitiske mål  
Der er lavet nye mål, med mere fokus på varieret 
undervisning, elevernes stemme. Derudover ligner 
målene meget de tidligere mål. 
 
Professionel kapital 
TR og arbejdsmiljø repræsentanter samt ledelsen har 
i to dage været på arbejdsmiljø seminar. Her var 
hovedtemaet hvordan vi arbejder med resultatet fra 
sidste APV. Vi har som overtema valgt at arbejde 
med samstemthed i personalegruppen. 
 
Samarbejde med KE 
Kompetenceenheden har tre mandage været ude på 
skolen, så de er tættere på os og arbejdsgangene hos 
os. 
 
Opslag af stillinger 
De bliver opslået i løbet af oktober, samtaler i 
november og ansættelse 1/1-24 
 
Eleverne: 

Opstart på elevrådsarbejdet 23/24 

Sophia 6. kl. er blevet formand og Siff 6. kl. er blevet 
næstformand. William fra 4.kl. er valgt som 
suppleant. 
Klasserne er blevet spurgt om, hvad de ønsker at 
elevrådet skal arbejde med. Der har været mange 
gode input. 
Klasserne er blevet spurgt om hvilke ønsker de har til 
valgfag. Ønskerne kobles med anbefalingerne fra 
pædagoger og lærere. 
Der har allerede været to møder i RKE– Ringsted 
kommunale elevråd. 

 

 



 

Side 2 af 4 
 

 
Børnehaven/SFO:  
 

Formanden:  
Proces for ansættelse af ny skoleleder – Peter 

vender tilbage. 

 
Proces for suppleringsvalg 

Katrine undersøger reglerne.  

Der er en ledig plads og to suppleanter. Peter sender 

en tekst til Katrine. Forslag frist til 31. oktober og evt. 

Valg d. 10. november 

 

Opmærksomhed på at referater fra august ligger 

under forkert årstal på hjemmesiden 

 
Status på “bestyrelsens udestående penge” 

Eleverne skal have sygesikringskort med. Øvrige 

skal have pas eller kørekort med til mødet i 

november. 

 

 

Andre: 
3. Evaluering af åbent hus 

arrangement 

 

10 
min 

Der var mange deltagere – god dag. Det fungerede 
godt at kombinere projekt med forældredag i 

starten af skoleåret. 

Set fra skoleperspektiv var det et ekstra incitament 

at skulle fremvise til åbent hus. 
Eleverne syntes, at det var en god uge 

 

 

4. Høring om elevferieplan 

2024/2025Bilag: 
- Høringsbrev til skolebest. 

- Forslag til elevplan 2024/25 

- Udkast til høringssvar 

10 

min 

OBS: 

• Konsekvenser for SFO 
SFO har åbent hele dagen, da det er vedtaget at der 

er 200 skoledage fortsat, og dagen dermed bliver en 

hel SFO dag.  

• Ekstra skoledag 6. juni eller 3. jan. 6.Juni 
foreslås som skoledag 

• Skolestart fredag d. 3. januar er ulogisk - bør 

være mandag d. 6. januar 

• Forslag at dagene lægges, så der startes på en 

torsdag efter skoleferien. 

Katrine udsender revideret udkast på mail til 

bestyrelsen, som læser igennem og kommenterer. 

 

5. Evaluering af fællesmøde med 
forældrerådet + godkendelse af 

nyt princip for Forældreråd 

Bilag: 

- Princip for forældreråd 

10 
min 

Rigtigt godt møde med god stemning.  
God forældre opbakning til mødet. 

God mødeledelse med fin afklaring af hvad rollen er 

for forældrerådet. 

Kommentar til princippet: Der er ca. 2 årlige møder i 
mellem SB og det fælles forældreråd. Derudover vil 

der være ca. to årlige møder i fællesforældremødet. 

Såfremt der ikke er nogen indsigelser, godkendes og 

underskrives det på næste møde. 
 

 

6.  Princip for undervisningens 

organisering (D) 

Bilag: 

15 

min 

Kommentarer: Kunne der stå læringsform i stedet 

for undervisningsform? Der kunne også stå 

læringsmiljø. 
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- Nyt udkast til princip Punkt 3: inddelt i 3 afdelinger: Børnehave, SFO og 

skole. 
 

Punkt 4: Eksempler på hvordan vi arbejder inddelt – 

Katrine skriver forslag til punktet. 

 
Væsentligt at det fremgår at der er kreativ og 

varieret undervisning. Det sendes ud og hvis der 

ikke er indvendinger, underskrives det på næste 

skolebestyrelsesmøde. 
 

7. Plan for principarbejdet i 

2023/2024 (D+B) 

Bilag: 

- Principoversigt 

20 

min 

• Drøftelse af nedlæggelse af principper 

Ingen indsigelser mod at de nævnte punkter 

nedlægges. 
- Princip for brugen af sociale medier. 

- Princip for indtægter fra fonde. 

- Princip for skolebestyrelsens kommunikation 

med pressen. 
- Princip for skolebestyrelsens pengekasse. 

- Princip for forældrerådets pengekasse. 

 

• Plan og prioritering af princip-arbejdet fremover 
Planen er godtaget. 

 

Katrine og Anne Gitte laver udkast til: 

Arbejdets fordeling mellem lærerne og andet 
pædagogisk personale 

Skolefritidsordningens virksomhed 

 

Husk at nye principper skal lægges på hjemmesiden 

 

8. Godkendelse af principper for 

børnehaven 

Bilag, principper: 

- Kontakt til forældre ved 

uheld  

- Samarbejde mellem hjem og 

dagtilbud  

- Forældres medvirken i 

dagtilbuddets hverdag 

5 

min 

Principperne er godkendt og underskrives på næste 

møde. 

 

9. Tilvalg af Kildeskolen (D) 

 

40 

min 

Oplæg fra ledelsen om tidligere indsatser 

 
Drøftelse af mulige tiltag i år og idéer til fremtidige 

tiltag 

 

Åbent hus den 13. november kl. 16.30-18.00 
Peter deltager fra bestyrelsen. 

 

 

10 Kommunikation fra 

skolebestyrelsen 

10 

min  

Nyt fra Kildeskolen – bestyrelsen vil gerne lave 

indlæg. 

 

11 Eventuelt 

 

5 

min 

Peter spørger til om der er mulighed for, at der igen 

laves et kursus for skolebestyrelsen. Katrine 

undersøger. 
Rune: Det er problematisk, at vi ikke holder tiderne, så 
de sidste punkter ikke får så meget tid. 
Hvis man har kommentarer til referatet, så skriver man 
sin kommentar og det tilføjes til referatet. 
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Kommende møder i skolebestyrelsen: Punkter iflg. årshjul 

16. November Budgetopfølgning 

Anti-mobbe-strategi 
Forretningsorden 

Kommunikation fra skolebestyrelsen på som noget af det 

første. 

 

18. December Skole-hjem-samarbejdet (principper herfor) 

 

9. Januar: Fællesmøde foreninger Princip for Åben skole  

 

7. Februar Regnskab 

 

7. Marts Spirestart og velkomst til nye forældre 

 

8. April: Fællesmøde forældreråd   

 

7. Maj Budgetopfølgning 
Input til årsberetning 

6. Juni Oversigt over arrangementer i næste skoleår  

Input til SB-årshjul næste skoleår 

Næste års forældremøder 

Evaluering af bestyrelsens arbejde 

 


